
Rada Miejska w Serocku 

Radni - SESJA 

Protokół nr 16/2023 

LXXVII Sesja w dniu 20 grudnia 2023  

Obrady rozpoczęto 20 grudnia 2023 o godz. 13:30, a zakończono o godz. 20:14 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Marek Biliński 

2. Krzysztof Bońkowski 

3. Sławomir Czerwiński 

4. Bożena Kalinowska 

5. Teresa Krzyczkowska 

6. Gabriela Książyk 

7. Józef Lutomirski  

8. Agnieszka Oktaba 

9. Sławomir Osiwała 

10. Jarosław Krzysztof Pielach 

11. Aneta Rogucka 

12. Mariusz Rosiński 

13. Włodzimierz Skośkiewicz 

14. Wiesław Winnicki 

15. Krzysztof Zakolski 

Dodatkowo w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Artur Borkowski – Burmistrz Miasta i Gminy Serock  

2. Marek Bąbolski - Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Serock  

3. Rafał Karpiński – Sekretarz Miasta i Gminy Serock  

4. Monika Karpińska – Skarbnik Miasta i Gminy Serock  

5. Kierownicy Referatów Urzędu, Dyrektorzy Jednostek Organizacyjnych, Przedstawiciele 

Jednostek Pomocniczych Miasta i Gminy Serock 

 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Rosiński otworzył posiedzenie LXXVII Sesji Rady 

Miejskiej w Serocku, powitał wszystkich zgromadzonych oraz stwierdził, że w posiedzeniu 

bierze udział 14 Radnych, co stanowi kworum przy którym Rada może podejmować 

prawomocne decyzje. 
(Radny Włodzimierz Skośkiewicz spóźnił się) 
 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Rosiński 

 

 

 



2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Rosiński przedstawił porządek obrad. 

Poinformował, iż Burmistrz wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie dodatkowych punktów: 

16a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie częściowego zwolnienia z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy. 

16b. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

Po zmianie porządek obrad wyglądał następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXXVI Sesji Rady Miejskiej w Serocku. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Serocku o działalności między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Serock o działalności między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na 

lata 2024-2026. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Samorządowego Żłobka w Zegrzu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia jednostki 

obsługującej i jednostek obsługiwanych w gminie Miasto i Gmina Serock oraz zmiany Statutu 

Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Serocku. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu zrównoważonej mobilności 

miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+”. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach 

Programu Operacyjnego Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat i Środowisko 2021-

2027, Priorytet FENX.01 Wsparcie sektorów energetyka i środowisko z Funduszu Spójności, 

Działanie FENX.01.04. Gospodarka odpadami oraz gospodarka o obiegu zamkniętym, Typ 

projektu: Systemy selektywnego zbierania odpadów komunalnych uwzględniające 

rozwiązania dotyczące zapobiegania powstawaniu odpadów, w tym ponowne użycie oraz 

przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn.: „Modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych w Serocku”. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Serock na lata 2023-2045. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i 

Gminy Serock w 2023 roku. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

dla Gminy Nieporęt w 2024 roku. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

dla Powiatu Legionowskiego w 2024 roku. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

16a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie częściowego zwolnienia z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy. 

16b. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 



17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Serock na lata 2024 -2045 oraz projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy Serock 

na 2024 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Serock na lata 2024-2045, 

b) przedstawienie projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy Serock na rok 2024, 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

d) przedstawienie opinii stałych Komisji Rady, 

e) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów, 

f) dyskusja, 

g) głosowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Serock na lata 2024-2045, 

h) głosowanie projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy Serock na rok 2024. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia protokołu Komisji Rewizyjnej z 

kontroli problemowej w zakresie umów dotyczących remontów dróg w 2023r. oraz wykaz 

dróg do remontu. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia protokołu Komisji Rewizyjnej z 

kontroli problemowej w zakresie wydatkowania w 2023r. środków finansowych 

pochodzących z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

na rok 2024. 

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

22. Sprawy różne. 

23. Zamknięcie sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

dodatkowe punkty.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Wiesław Winnicki, Krzysztof 

Zakolski 

NIEOBECNI (1) 

Włodzimierz Skośkiewicz 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 



Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Wiesław Winnicki, Krzysztof 

Zakolski 

NIEOBECNI (1) 

Włodzimierz Skośkiewicz 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z LXXVI Sesji Rady Miejskiej w Serocku. 

 

Protokół został przyjęty bez uwag. 

 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Serocku o działalności między 

sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Rosiński poinformował o pismach, które wpłynęły na jego 

ręce w okresie między sesjami, a także przedstawił zestawienie posiedzeń Komisji Rady 

Miejskiej w Serocku. 

 

 

5. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Serock o działalności między sesjami. 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Serock Artur Borkowski przedstawił działania Urzędu oraz 

jednostek organizacyjnych w okresie między sesjami, które stanowią załącznik do protokołu. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mariusz Rosiński zapytał i poprosił o odpowiedź w 

odpowiednim punkcie jak i odpowiedź pisemną. Przewodniczący Mariusz Rosiński 

przedstawił wniosek jednego z mieszkańców który prosił o rozważenie zniżek, zwolnień z 

opłat związanych z zajęciem pasa, jeżeli ktoś z mieszkańców gminy lub miasta Serock 

wykonuje jakieś remonty i są to remonty robione w strategicznym miejscu np. centrum, gdzie 

upiększa miasto. Czy była by możliwość zwolnienia z takiej opłaty.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Rosiński 

- Mariusz Rosiński 

 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii, Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających 

Przemocy Domowej na lata 2024-2026. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Orłowska. 

Zgodnie z art. 41 ust. 2 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 

realizacja zadań z zakresu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii jest prowadzona w postaci uchwalonego przez radę gminy 



gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii i który uwzględnia cele operacyjne dotyczące profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii, określone w 

Narodowym Programie Zdrowia. Elementem gminnego programu są również zadania 

związane z przeciwdziałaniem uzależnieniom behawioralnym. Na podstawie art. 6 ust.2 pkt 1 

ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej do zadań własnych gminy należy opracowanie 

i realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 

doznających przemocy domowej. W związku z tym, że zadania z zakresu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomani, a także zadania z 

zakresu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób doznających przemocy 

domowej są działaniami pokrewnymi i ściśle ze sobą powiązanymi, wzorem lat ubiegłych 

ujęte zostały w jeden wspólny dokument. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

- Anna Orłowska 

- Józef Lutomirski  

- Krzysztof Bońkowski 

- Anna Orłowska 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na 

lata 2024-2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Wiesław Winnicki, Krzysztof 

Zakolski 

NIEOBECNI (1) 

Włodzimierz Skośkiewicz 

 

 

Uchwała nr 825/LXXVII/2023 

 

 

 



8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Samorządowego Żłobka w 

Zegrzu. 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawkami przedstawiła Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i 

Przedszkoli Pani Alicja Melion. Zgodnie z art. 8 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o 

opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 (Dz.U. z 2023, poz. 204 ze zm.) oraz art. 12 ust. 1 pkt 2 i 

ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych (Dz.U. z 2023r. poz. 1270 ze 

zm.) jednostki samorządu terytorialnego mogą tworzyć i prowadzić żłobek w formie 

samorządowej jednostki budżetowej oraz nadają jej statut. Utworzenie nowej jednostki 

budżetowej gminy w formie żłobka stworzy dodatkowe miejsca do zapewnienia opieki 

dzieciom z terenu Miasta i Gminy Serock, co będzie odpowiadało na potrzeby rodziców i 

przełoży się na szybszą aktywizację zawodową rodziców posiadających dzieci do lat 3. 

Powstaną także nowe miejsca pracy w utworzonym żłobku. Miasto i Gmina Serock otrzymała 

dofinansowanie na utworzenie miejsc opieki oraz na dofinansowanie funkcjonowania tych 

miejsc z Programu rozwoju instytucji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 „MALUCH 2022-

2029”. Uruchomienie placówki planowane jest w drugim kwartale 2024r. W celu 

przygotowania żłobka do rozpoczęcia działalności, należy wcześniej przygotować jego 

organizację, w tym: zatrudnić wykwalifikowany personel, przeprowadzić rekrutację dzieci do 

żłobka. 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

- Alicja Melion 

- Alicja Melion 

- Józef Lutomirski  

- Krzysztof Bońkowski 

- Sławomir Osiwała 

- Artur Borkowski (Ad Vocem) 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie autopoprawek do projektu uchwały w sprawie utworzenia Samorządowego 

Żłobka w Zegrzu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski , Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Samorządowego Żłobka w Zegrzu..  



Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski , Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Uchwała nr 826/LXXVII/2023 

 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia jednostki 

obsługującej i jednostek obsługiwanych w gminie Miasto i Gmina Serock oraz zmiany 

Statutu Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Serocku. 

 

 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli Pani Alicja 

Melion. W związku z utworzeniem nowej gminnej jednostki budżetowej – Samorządowego 

Żłobka w Zegrzu, dla którego wspólną obsługę finansową, rachunkową, prawną oraz 

administracyjno – organizacyjną prowadził będzie Zespół Obsługi Szkół i Przedszkoli w 

Serocku, występuje potrzeba dokonania odpowiednich zmian w uchwale Nr 260/XXIV/2016 

Rady Miejskiej w Serocku z dnia 29 września 2016r. w sprawie określenia jednostki 

obsługującej i jednostek obsługiwanych w gminie Miasto i Gmina Serock oraz zmiany Statutu 

Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Serocku. Ponadto występuje potrzeba dostosowania 

zakresu zadań Zespołu do faktycznie wykonywanych. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

- Alicja Melion 

- Józef Lutomirski  

- Krzysztof Bońkowski 

- Sławomir Osiwała 

- Artur Borkowski (Ad Vocem) 

- Sławomir Osiwała (Ad Vocem) 

- Mariusz Rosiński 

- Krzysztof Bońkowski (Ad Vocem) 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia jednostki 

obsługującej i jednostek obsługiwanych w gminie Miasto i Gmina Serock oraz zmiany Statutu 

Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Serocku. 



Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Uchwała nr 827/LXXVII/2023 

 

 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu zrównoważonej 

mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+”. 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Planowania 

Przestrzennego i Rozwoju Jakub Szymański. Zgodnie z zapisami Umowy Partnerstwa 2021-

2027, które zostały wynegocjowane oraz zatwierdzone przez Radę Ministrów w 2022 roku, 

inwestycje w zrównoważoną mobilność miejską będą opierać się na odpowiednim 

planowaniu mobilności miejskiej – we wszystkich miastach wojewódzkich oraz w gminach 

położonych w ich miejskich obszarach funkcjonalnych, przyznanie dofinansowania UE 

projektom będzie uzależnione od przyjęcia Planu zrównoważonej mobilności miejskiej 

(SUMP) przez rady tych gmin, a z racji na delimitację regionu warszawskiego stołecznego – 

także przez rady powiatów. W związku z powyższymi uwarunkowaniami ubiegania się o 

środki UE na rzecz rozwoju mobilności miejskiej w perspektywie finansowej 2021-2027, 

przygotowany został Plan zrównoważonej mobilności miejskiej (ang. Sustainable Urban 

Mobility Plan - SUMP). Dokument jest strategią długoterminową, nastawioną na zapewnienie 

dobrego dostępu do celów podróży i usług, zawierającą również plan wdrożenia. Dokument 

powinien pomagać w rozwoju wszystkich rodzajów transportu, przy jednoczesnym nadaniu 

priorytetu tym najbardziej zrównoważonym, poprawić stan bezpieczeństwa wszystkich 

uczestników ruchu, przyczynić się do redukcji zanieczyszczenia powietrza, emisji gazów 

cieplarnianych i hałasu oraz konsumpcji energii, poprawić wydajność i efektywność kosztową 

transportu osób i towarów oraz mieć pozytywny wpływ na atrakcyjność i jakość środowiska 

miejskiego z korzyścią dla mieszkańców, gospodarki oraz społeczności, jako całości. Prace 

nad dokumentem były prowadzone przez Biuro Architektury i Planowania Przestrzennego 

oraz Biuro Funduszy Europejskich i Polityki Rozwoju Urzędu m.st. Warszawy we 

współpracy ze Stowarzyszeniem „Metropolia Warszawa” oraz samorządami z obszaru 

regionu warszawskiego stołecznego. Do prac nad SUMP przystąpiono na podstawie zapisów 

Uchwały nr 3/2021 Walnego Zgromadzenia Członków Stowarzyszenia „Metropolia 

Warszawa” (WZC SMW) z dnia 10 czerwca 2021 r. w sprawie rozpoczęcia prac nad Planem 

zrównoważonej mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej. Dokument został 

przygotowany dla miejskiego obszaru funkcjonalnego, jakim jest metropolia warszawska, 

rozumiana jako region warszawski stołeczny (RWS), obejmujący centralną część 

województwa mazowieckiego (m.st. Warszawa oraz 69 gmin i 9 powiatów), wyznaczony 

rozporządzeniem Komisji (UE) 2016/2066 z dnia 21 listopada 2016 r. zmieniającym 

załączniki do rozporządzenia (WE) nr 1059/2003 Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie 

ustalenia wspólnej Klasyfikacji Jednostek Terytorialnych do Celów Statystycznych (NUTS). 



Stowarzyszenie „Metropolia Warszawa” przyjęło dokument Uchwałą nr 17/2023 Walnego 

Zgromadzenia Członków Stowarzyszenia „Metropolia Warszawa” (WZC SMW) z dnia 18 

września 2023 roku. Przyjęcie SUMP na poziomie Stowarzyszenia „Metropolia Warszawa”, 

reprezentowanego przez organy wykonawcze poszczególnych JST, a następnie przez 

poszczególne rady gmin i powiatów oraz otrzymanie pozytywnej opinii od Centrum Unijnych 

Projektów Transportowych (CUPT), warunkuje dostęp do środków unijnych i oznaczać 

będzie możliwość uzyskania dofinansowania UE w ramach programu Fundusze Europejskie 

dla Mazowsza 2021-2027 (FEM) oraz programu Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, 

Klimat, Środowisko 2021-2027 (FEnIKS). Alokacja dla całego regionu warszawskiego 

stołecznego (RWS) w perspektywie finansowej 2021-2027 na poziomie regionalnym i 

krajowym ma wynosić niecałe 1,8 mld EUR, w tym alokacja na mobilność miejską w ramach 

instrumentu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) – 111 mln EUR. W przypadku 

JST RWS, inwestycje w zrównoważoną mobilność to m.in. budowa i przebudowa ścieżek 

rowerowych oraz chodników, parkingów P+R, rozbudowa transportu szynowego, węzłów 

przesiadkowych, zakup nowego niskoemisyjnego taboru. W trakcie całego procesu 

przygotowania dokumentu prowadzone były konsultacje społeczne. Szczególnie 

zintensyfikowane działania były prowadzone w ramach informowania mieszkańców m.st. 

Warszawy oraz innych gmin RWS o procesie powstania dokumentu. Maile informujące o 

konsultacjach zostały wysłane do kilku tysięcy interesariuszy. Spotkania stacjonarne 

organizowane były zarówno w m.st. Warszawie jak również w miastach położonych na 

obszarze całej metropolii warszawskiej. Odbywały się także spotkania online skierowane do 

mieszkańców oraz interesariuszy Planu, m.in. radnych, urzędników samorządowych, 

przedstawicieli organizacji pozarządowych, stowarzyszeń, aktywistów oraz osób 

reprezentujących kluczowe instytucje dot. przewozów kolejowych, transportu zbiorowego czy 

przedsiębiorstw z danego obszaru. Podczas procesu konsultacyjnego trwał dyżur telefoniczny 

Wykonawcy dokumentu oraz dostępny był formularz zgłaszania uwag i adres mailowy do 

kontaktu. Prowadzono również horyzontalne działania informacyjno-promocyjne zachęcające 

do przekazywania uwag i opinii oraz śledzenia całego procesu przygotowania dokumentu i 

brania w nim aktywnego udziału. Informacje dot. dokumentu były publikowane na stronach 

internetowych samorządów oraz w social mediach. Przygotowane w ramach prac nad Planem 

dokumenty, analizy i opracowania były zamieszczane na stronach internetowych Urzędu m.st. 

Warszawy oraz Stowarzyszenia „Metropolia Warszawa”. Opracowanie SUMP było 

realizowane w ramach projektu pn. „Wsparcie Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

oraz budowanie współpracy metropolitalnej”, współfinansowanego ze środków Unii 

Europejskiej w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020. Podczas prac 

korzystano również ze wsparcia ekspertów zewnętrznych w ramach projektu Ministerstwa 

Funduszy i Polityki Regionalnej oraz Centrum Unijnych Projektów Transportowych, którzy 

nadzorowali proces tworzenia SUMP i badali zgodność dokumentu z wytycznymi 

europejskimi i krajowymi. Jednocześnie wraz z realizacją zadań ujętych w SUMP, istotne jest 

prowadzenie działań przygotowujących rozwiązania prawne określające ramy współpracy 

metropolitalnej. Pozwolą one na pełniejsze wykorzystanie wspólnego potencjału i jakości 

zarządzania w metropolii warszawskiej, a tym samym umożliwią efektywniejszą realizację 

założeń „Planu zrównoważonej mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+”. 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 



- Jakub Szymański 

- Józef Lutomirski  

- Krzysztof Bońkowski 

- Artur Borkowski 

- Krzysztof Bońkowski (Ad Vocem) 

- Artur Borkowski (Ad Vocem) 

- Mariusz Rosiński 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu zrównoważonej mobilności 

miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Uchwała nr 828/LXXVII/2023 

 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie w 

ramach Programu Operacyjnego Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat i 

Środowisko 2021-2027, Priorytet FENX.01 Wsparcie sektorów energetyka i środowisko 

z Funduszu Spójności, Działanie FENX.01.04. Gospodarka odpadami oraz gospodarka o 

obiegu zamkniętym, Typ projektu: Systemy selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych uwzględniające rozwiązania dotyczące zapobiegania powstawaniu 

odpadów, w tym ponowne użycie oraz przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn.: 

„Modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Serocku”. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych 

Pani Beata Druchniak. Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej jako 

Instytucja Wdrażająca w ramach Programu Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat, 

Środowisko 2021-2027, działając na podstawie Porozumienia z Ministerstwem Klimatu i 

Środowiska, ogłosił nabór wniosków w ramach Priorytet FENX.01 Wsparcie sektorów 

energetyka i środowisko z Funduszu Spójności, Działanie FENX.01.04 Gospodarka odpadami 

oraz gospodarka o obiegu zamkniętym, Typ projektu: systemy selektywnego zbierania 

odpadów komunalnych uwzględniające rozwiązania dotyczące zapobiegania powstawaniu 

odpadów, w tym ponowne użycie. Jednym z załączników wymaganych przy złożeniu 

wniosku, o którym mowa powyżej jest uchwała właściwej Rady Gminy upoważniająca do 

złożenia wniosku o dofinansowanie i przyjęcia do realizacji. Projekt obejmuje swym 

zakresem modernizację Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Serocku, 

który jest przeznaczony do przyjmowania od mieszkańców Miasta i Gminy Serock odpadów 

komunalnych zebranych w sposób selektywny. Podjęcie przedmiotowej uchwały związane 



jest z możliwością pozyskania środków finansowych w wysokości maksymalnie do 85% 

kosztów kwalifikowanych projektu. 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

- Beata Druchniak 

- Józef Lutomirski  

- Krzysztof Bońkowski 

- Sławomir Czerwiński 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach 

Programu Operacyjnego Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat i Środowisko 2021-

2027, Priorytet FENX.01 Wsparcie sektorów energetyka i środowisko z Funduszu Spójności, 

Działanie FENX.01.04. Gospodarka odpadami oraz gospodarka o obiegu zamkniętym, Typ 

projektu: Systemy selektywnego zbierania odpadów komunalnych uwzględniające 

rozwiązania dotyczące zapobiegania powstawaniu odpadów, w tym ponowne użycie oraz 

przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn.: „Modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych w Serocku”..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Uchwała nr 829/LXXVII/2023 

 

 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Serock na lata 2023-2045. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i 

Gminy Serock w 2023 roku. 

 

Projekty uchwał wraz z autopoprawkami przedstawiła łącznie Pani Skarbnik Monika 

Karpińska. Poinformowała o zmianach strony dochodowej oraz strony wydatkowej, 

przedstawiła także najważniejsze źródła zmian. 



Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

- Monika Karpińska 

- Józef Lutomirski  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Serock na lata 2023-2045.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski , Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Serock na lata 2023-2045..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

Uchwała nr 830/LXXVII/2023 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy 

Serock w 2023 roku.. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski , Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 



Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Uchwała nr 831/LXXVII/2023 

 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji dla Gminy Nieporęt w 2024 roku. 

 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy w Serocku Artur Borkowski. Pomoc 

finansowa udzielona Gminie Nieporęt, dotyczy dofinansowania kosztów organizacji 

transportu publicznego tj. na współfinansowanie kosztów połączenia kolejowego nowej linii 

SKM S-4, której końcowa stacja będzie zlokalizowana w miejscowości Zegrze Południowe, 

w wysokości 259 800,00 zł (słownie złotych: dwieście pięćdziesiąt dziewięć tysięcy osiemset 

złotych 00/100). Z połączenia kolejowego nowej linii SKM S-4 będą korzystali także 

mieszkańcy Gminy Serock, dojeżdżający do pracy czy szkoły. Koszt partycypacji gminy 

Serock w kosztach przedsięwzięcia wynosi 50% jego szacowanych kosztów. Szczegółowe 

warunki udzielenia pomocy finansowej oraz przeznaczenie i zasady rozliczenia środków 

określone zostaną w umowie pomiędzy Gminą Nieporęt a Miastem i Gminą Serock, do 

zawarcia której upoważnia się Burmistrza Miasta. Zgodnie z art. 220 ustawy o finansach 

publicznych z budżetu gminy może zostać udzielona pomoc finansowa innej jednostce 

samorządu terytorialnego w formie dotacji celowej lub pomocy rzeczowej. Decyzję o 

udzieleniu pomocy innej jednostce samorządu terytorialnego podejmuje organ stanowiący w 

drodze uchwały, zgodnie z art. 216 ust. 2 pkt 5 ustawy o finansach publicznych. 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

- Józef Lutomirski  

- Sławomir Osiwała 

- Artur Borkowski 

- Sławomir Czerwiński 

- Artur Borkowski (Ad Vocem) 

- Krzysztof Bońkowski 

- Artur Borkowski 

- Mariusz Rosiński 

- Artur Borkowski 

- Marek Biliński 

- Artur Borkowski (Ad Vocem) 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji dla 

Gminy Nieporęt w 2024 roku.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Uchwała nr 832/LXXVII/2023 

 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji dla Powiatu Legionowskiego w 2024 roku. 

 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy w Serocku Artur Borkowski. Podjęcie 

uchwały na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym oraz art. 216 ust. 2 pkt 5, art. 220 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach daje uprawnienia do przekazania dotacji celowej dla Powiatu Legionowskiego z 

przeznaczeniem dla Powiatowego Centrum Integracji Społecznej na realizację zadań 

reintegracji zawodowej i społecznej. Usługa reintegracji zawodowej będzie realizowana przez 

przyuczanie do zawodu, przekwalifikowanie lub podwyższanie kwalifikacji zawodowych 

przez uczestnictwo w warsztatach zawodowych: budowlano-remontowych, 

gastronomicznych, usług gospodarczo-porządkowych oraz usług opiekuńczych. Warsztaty są 

kierowane do mieszkańców powiatu, w tym Miasta i Gminy Serock, zagrożonych 

wykluczeniem społecznym. 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

- Józef Lutomirski  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji dla 

Powiatu Legionowskiego w 2024 roku.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Uchwała nr 833/LXXVII/2023 

 

 



16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy w Serocku Artur Borkowski. Zgodnie 

z art. 6r ust. 2da pkt. 1 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach (Dz. U. z 2023 r., poz. 1469 ze zm.) Rada Miejska może postanowić, w drodze 

uchwały, o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych, niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

przypadku, gdy środki pozyskane z opłat za gospodarowanie odpadami są niewystarczające 

na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Szacuje się, że w 2024 r. środki pozyskane z opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi ponoszonych przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych będą 

niewystarczające na pokrycie kosztów funkcjonowania gminnego systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi. W związku z powyższym, konieczne będzie pokrycie części 

kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych, niepochodzących z 

pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

- Józef Lutomirski  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Uchwała nr 834/LXXVII/2023 

 

 

 

 



16a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie częściowego zwolnienia z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy. 

 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy w Serocku Artur Borkowski. Zgodnie 

z art. 6k ustawy z dnia ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach (Dz. U. z 2023 r., poz. 1469 ze zm.) rada gminy, w drodze uchwały, może zwolnić 

w całości lub w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, rodziny wielodzietne, o których mowa w 

ustawie z dnia 5 grudnia 2014 r. o Karcie Dużej Rodziny. Podjęcie uchwały ma na celu 

zapewnienie szerszego dostępu do zniżki w opłacie za gospodarowani odpadami 

komunalnymi mieszkańcom Miasta i Gminy Serock, którzy są członkami rodzin 

wielodzietnych w rozumieniu zmienionej ustawy o Karcie Dużej Rodziny. Podjęcie uchwały 

daje możliwość korzystania ze zwolnienia również tym rodzicom, których dzieci już z nimi 

nie zamieszkują. Wejście zaś uchwały w życie w oznaczonym terminie (czyli z dniem 1 

stycznia 2024 r.) czyli z pominięciem 14 dniowego vacatio legis, uzasadnione jest potrzebą 

wprowadzenia szybkich działań ukierunkowanych na pomoc rodzinom wielodzietnym, które 

dotychczas tj, do grudnia 2023r. korzystały ze zniżki Serockiej Karty Dużej Rodziny 3+ 

zakwestionowanej przez sądy administracyjne. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

- Józef Lutomirski  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie częściowego zwolnienia z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Wiesław Winnicki, Krzysztof 

Zakolski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Włodzimierz Skośkiewicz 

 

Uchwała nr 835/LXXVII/2023 

 

 

 



16b. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy w Serocku Artur Borkowski. Na 

podstawie ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

właściciele nieruchomości zostali objęci gminnym systemem gospodarowania odpadami 

komunalnymi i zobligowani zostali do złożenia w Urzędzie Miasta i Gminy w Serocku 

stosownej deklaracji o wysokości opłaty za usługi świadczone w tym zakresie przez Miasto. 

Zgodnie z art. 6n ww. ustawy rada gminy uwzględniając konieczność zapewnienia 

prawidłowego obliczenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ułatwienia składania deklaracji określa w drodze uchwały stanowiącej akt prawa 

miejscowego: 1) wzór deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, z uwzględnieniem art. 6m ust. 1a i 

1b, obejmujący objaśnienia dotyczące sposobu jej wypełnienia, informacje wskazane w art. 

13 ust. 1 i 2 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 

kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) (Dz. Urz. UE L 119 z 04.05.2016, str. 

1, z późn. zm. 6)) oraz pouczenie, że deklaracja stanowi podstawę do wystawienia tytułu 

wykonawczego; uchwała zawiera także informację o terminach i miejscu składania deklaracji. 

2) warunki i tryb składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, w 

szczególności: a) ich format elektroniczny oraz układ informacji i powiązań między nimi 

zgodnie z przepisami o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania 

publiczne, b) sposób ich przesyłania za pomocą środków komunikacji elektronicznej, c) 

rodzaje podpisu elektronicznego, którym powinny być opatrzone. Ponadto, zgodnie z art. 6m 

ust. 1b ww. ustawy rada gminy określając wzór deklaracji może wymagać podania 

następujących danych: 1) imię i nazwisko lub nazwę właściciela nieruchomości oraz adres 

miejsca zamieszkania lub siedziby; 2) adres nieruchomości; 3) dane stanowiące podstawę 

zwolnienia z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 4) numer telefonu 

właściciela nieruchomości; 5) adres poczty elektronicznej właściciela nieruchomości; 6) inne 

informacje niezbędne do wystawienia tytułu wykonawczego; 7) informacje dotyczące 

posiadania kompostownika przydomowego i kompostowania w nim bioodpadów 

stanowiących odpady komunalne. Przyjęcie uchwały ma na celu umożliwienie właściwej 

organizacji i zarządzania gminnym system gospodarowania odpadami komunalnymi oraz 

prawidłowego określania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wejście zaś uchwały w życie w oznaczonym terminie (czyli z dniem 1 stycznia 2024 r.) czyli 

z pominięciem 14 dniowego vacatio legis, uzasadnione jest potrzebą wprowadzenia szybkich 

działań ukierunkowanych na pomoc rodzinom wielodzietnym, które wraz w wejście w życie, 

z dniem 1 stycznia 2024 r. zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, w części 

obejmującej rodziny wielodzietne, będący członkami rodzin wielodzietnych w rozumieniu 

ustawy z dnia 5 grudnia 2014 r. o Karcie Dużej Rodziny (Dz. U. 2023 r., poz. 2424) będą 

musiały złożyć nową deklarację o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, w nowym wzorze zawierającym dane stanowiące podstawę zwolnienia z 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.” 

Autopoprawki przedstawił Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 

Pan Mateusz Wyszyński. 



Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

- Mateusz Wyszyński 

- Józef Lutomirski  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie autopoprawek do projektu uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski , Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Agnieszka Oktaba, Sławomir Osiwała, 

Jarosław Krzysztof Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, 

Wiesław Winnicki, Krzysztof Zakolski 

 

Uchwała nr 836/LXXVII/2023 

 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Serock na lata 2024 -2045 oraz projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy 

Serock na 2024 rok: 

 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Serock na lata 2024-2045, 

 

b) przedstawienie projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy Serock na rok 2024, 

 



Projekt uchwały budżetowej oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej przedstawiła 

Skarbnik Miasta i Gminy Serock Pani Monika Karpińska. 

Uchwała nr 837/LXXVII/2023 

 

Uchwała nr 838/LXXVII/2023 

 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na 

2024 rok a także projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2045. 

 

 

d) przedstawienie opinii stałych Komisji Rady, 

 

Stałe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały budżetowej na 2024 

rok a także projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2045. 

 

 

e) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów, 

 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na 2024 

rok a także projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2045. 

 

 

f) dyskusja, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Rosiński 

- Artur Borkowski 

- Monika Karpińska 

- Mariusz Rosiński 

- Artur Borkowski 

- Mariusz Rosiński 

- Sławomir Osiwała 

- Sławomir Czerwiński 

- Włodzimierz Skośkiewicz 

- Krzysztof Zakolski 

- Bożena Kalinowska 

- Krzysztof Bońkowski 

- Józef Lutomirski  

- Mariusz Rosiński 

- Krzysztof Bońkowski 

- Artur Borkowski 

- Artur Borkowski 

- Krzysztof Bońkowski 

- Monika Karpińska 

- Mariusz Rosiński 

- Artur Borkowski 

- Mariusz Rosiński 



g) głosowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Serock na lata 2024-2045. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Serock na lata 2024-2045,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski , Sławomir Osiwała, Jarosław Krzysztof 

Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, Wiesław Winnicki, 

Krzysztof Zakolski 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Oktaba 

 

h) głosowanie projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy Serock na rok 2024. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy Serock na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski , Sławomir Osiwała, Jarosław Krzysztof 

Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, Wiesław Winnicki, 

Krzysztof Zakolski 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Oktaba 

 

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia protokołu Komisji Rewizyjnej z 

kontroli problemowej w zakresie umów dotyczących remontów dróg w 2023r. oraz 

wykaz dróg do remontu. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sławomir Osiwała. Na 

podstawie przedłożonych dokumentów oraz wyjaśnień złożonych przez Dyrektora Miejsko – 

Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej, Komisja Rewizyjna pozytywnie ocenia 

działalność Burmistrza w zakresie umów dotyczących remontów dróg w 2023r. oraz wykaz 

dróg do remontu. 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 



W dyskusji wzięli udział: 

- Sławomir Osiwała 

- Józef Lutomirski  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli 

problemowej w zakresie umów dotyczących remontów dróg w 2023r. oraz wykaz dróg do 

remontu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Sławomir Osiwała, Jarosław Krzysztof 

Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, Wiesław Winnicki, 

Krzysztof Zakolski 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Oktaba 

 

Uchwała nr 839/LXXVII/2023 

 

 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia protokołu Komisji Rewizyjnej z 

kontroli problemowej w zakresie wydatkowania w 2023r. środków finansowych 

pochodzących z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sławomir Osiwała. 

Komisja Rewizyjna dokonała w dniu 13 listopada 2023 roku kontroli problemowej w zakresie 

wydatkowania w 2023r. środków finansowych pochodzących z opłat za zezwolenia na 

sprzedaż alkoholu. W czasie prowadzonych czynności kontrolnych i w obecności Sekretarza 

Miasta i Gminy Serock Pana Rafała Karpińskiego, Komisja Rewizyjna wysłuchała wyjaśnień 

przedstawianych przez Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich i Urzędu Stanu Cywilnego 

Magdalenę Kawałowską oraz Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej Annę Orłowską. Na 

podstawie przedłożonych dokumentów oraz wyjaśnień złożonych przez Kierownika Referatu 

Spraw Obywatelskich i Urzędu Stanu Cywilnego Magdalenę Kawałowską oraz Kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej Annę Orłowską, Komisja Rewizyjna pozytywnie ocenia 

działalność Burmistrza w zakresie wydatkowania w 2023r. środków finansowych 

pochodzących z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu. 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Sławomir Osiwała 

- Józef Lutomirski  

 

 



Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli 

problemowej w zakresie wydatkowania w 2023r. środków finansowych pochodzących z opłat 

za zezwolenia na sprzedaż alkoholu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Sławomir Osiwała, Jarosław Krzysztof 

Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, Wiesław Winnicki, 

Krzysztof Zakolski 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Oktaba 

 

Uchwała nr 840/LXXVII/2023 

 

 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na rok 2024. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sławomir Osiwała. 

Zgodnie z art. 18a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 

2023r. poz. 40 ze zm.) rada gminy kontroluje działalność burmistrza, gminnych jednostek 

organizacyjnych oraz jednostek pomocniczych gminy i w tym celu powołuje komisję 

rewizyjną. Zgodnie z § 128 ust. 1 Statutu Miasta i Gminy Serock stanowiącego załącznik do 

uchwały Nr 378/XL/2013 Rady Miejskiej w Serocku z dnia 2 października 2013r. w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego statutu gminy Miasto i Gmina Serock (Dz. Urz. Woj. Maz. z 

2013r. poz. 12936 z póź.zm), Komisja Rewizyjna na podstawie rocznego planu pracy działa 

w imieniu rady i w zakresie przez nią ustalonym. Plan pracy komisji w zakresie działań 

kontrolnych jest konieczny ze względu na potrzebę ustalenia konkretnych zadań kontrolnych 

komisji, skoordynowania działalności kontrolnej - zarówno w zakresie tematyki, jak i 

terminów. Stanowi on podstawę do podejmowania przez komisję działań kontrolnych i jest 

pomocny przy realizacji przez radę wypełniania zadań kontrolnych. Poza planem pozostają 

kontrole doraźne, zlecane przez radę w zależności od występujących potrzeb. W planowaniu 

pracy komisji rewizyjnej uwzględniono, iż takie kontrole mogą być konieczne. Podjęcie 

decyzji o przeprowadzeniu kontroli ujętej w zatwierdzonym przez radę planie pracy należy do 

przewodniczącego komisji. W przypadku zlecenia komisji przeprowadzenia kontroli 

doraźnej, decyzję tę podejmuje wprost rada. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Sławomir Osiwała 

- Józef Lutomirski  

 



Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Biliński, Krzysztof Bońkowski, Sławomir Czerwiński, Bożena Kalinowska, Teresa 

Krzyczkowska, Gabriela Książyk, Józef Lutomirski, Sławomir Osiwała, Jarosław Krzysztof 

Pielach, Aneta Rogucka, Mariusz Rosiński, Włodzimierz Skośkiewicz, Wiesław Winnicki, 

Krzysztof Zakolski 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Oktaba 

 

Uchwała nr 841/LXXVII/2023 

 

 

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Serock Artur Borkowski przedstawił swoje stanowisko. 

Korzystanie z gminnych pasów drogowych, które co do zasady są opisane ustawą, ale też są 

gminnym majątkiem, z którego gmina ma prawo, a wręcz czytając obowiązujące przepisy 

gmina powinna czerpać pożytki, żeby nie narazić gminy na zarzut niegospodarności. Ilość 

decyzji do 19 grudnia wydanych w poszczególnych kategoriach tj. 140 decyzji dotyczących 

zajęcia pasa drogowego w związku z budową infrastruktury technicznej, czyli wodociągi, 

kanalizacje, elektroenergetyka, sieć gazową. Przy 140 decyzjach to jest około 60.000zł 

rocznie. Przy 7 decyzjach dotyczących zjazdów to jest 417zł. Co do intencji w pytaniu Pana 

Przewodniczącego to około 12 decyzji można by było zakwalifikować jako zmierzające do 

poprawy wizerunku miasta tj. remont elewacji, ogrodzeń itp. łącznie z tego tytułu gmina 

uzyskała 6.000zł. Jest to przeciętnie więcej niż z tych pozostałych, ale specyfika tamtych 

zajęć jest taka, że one są krótkotrwałe. A tutaj chociażby kwestia wyremontowania czegoś, 

położenia nowej elewacji to kilka dni te urządzenia stoją. Gmina ma również ustanowione 

opłaty tj. 2zł za m2 za dzień przy chodniku, 1zł za m2 za dzień przy poboczach, trawnikach i w 

innym miejscu. Kwestie opłat za zajęcie pasa ustawa o drogach publicznych reguluje w art. 

40 ust. 9 mówi: Przy ustalaniu stawek, o których mowa w ust. 7 i 8, uwzględnia się: 

1) kategorię drogi, której pas drogowy zostaje zajęty; 

2) zajętą część drogi; 

3) procentową wielkość zajmowanej szerokości jezdni; 

4) rodzaj zajęcia pasa drogowego; 

5) rodzaj urządzenia obcego umieszczonego w pasie drogowym. 

Burmistrz Artur Borkowski powiedział, że w każdym rozwiązaniu który jest wdrażany 

pewien rodzaj powszechności, jednolitości jest wartością. Jeśli zostały by wprowadzone 

jakieś rozróżnienia, wyjątki to trzeba się mocno nad tym pochylić, zastanowić i być w miarę 

pewnym tych rozwiązań, bo rozbijając tą jedność w podejściu zawsze wywołuje się dyskusja. 

Druga refleksja jest taka, że te koszty i uzysk w skali roku 6.000zł wpływa do gminy z tego 

tytułu. Można powiedzieć, żeby zrezygnować z tego, bo to żadne pieniądze, ale z drugiej 

strony to nie są opłaty dolegliwe dla osób, które się tym zajmują czy korzystają z gminnego 



pasa i po za tym jednym przypadkiem o którym Pan Przewodniczący wspomniał to gmina nie 

ma sygnałów, żeby ktoś się mocno na to skarżył. W ocenie Burmistrza te przepisy są w miarę 

stabilne, one nie nastręczają jakiś kontrowersji, uwag, dyskusji i że ta ich trwałość jest dla 

gminy wartością. Jeśli Pan Przewodniczący Rady lub Rada Miejska uzna, że jednak zachodzi 

potrzeba czy warunki do tego, żeby dokonać zmiany to Burmistrz deklaruje udział w tej 

dyskusji i zastosowanie się do rozstrzygnięć, które będą zaproponowane.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Borkowski 

 

22. Sprawy różne. 

 

W punkcie dotyczących spraw różnych Radni oraz Przewodniczący Organów Wykonawczych 

Jednostek Pomocniczych zgłosili bieżące problemy, na które uzyskali odpowiedź ze strony 

Burmistrza Artura Borkowskiego oraz Przewodniczącego Rady Mariusza Rosińskiego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Krzysztof Bońkowski 

- Józef Lutomirski  

- Marek Biliński 

- Sławomir Osiwała 

- Artur Borkowski 

- Krzysztof Bońkowski (Ad Vocem) 

- Artur Borkowski 

 

 

23. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Rosiński stwierdził wyczerpanie porządku obrad, podziękował 

wszystkim za udział i zamknął LXXVII sesję Rady Miejskiej w Serocku. 

 

  

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Serocku 

 Mariusz Rosiński 

 

 

Przygotował(a): Justyna Kuniewicz 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


